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Hallå!
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I mi>en av februari genomfördes årsmötet och 
liksom förra året valde vi a> ha det digitalt. E> 
jä>ebra sä> för alla våra medlemmar a> kunna 
vara med, oavse> var i landet man bor. Jag hoppas 
och tror a> just det digitala är här för a> stanna, 
och ser mötesformen som något posi=vt som 
pandemin trots allt förde med sig. 

Vem är då jag, er nya ordförande? Jo, jag 
skaffade min första dvärgschnauzer för tjugo år 
sedan, den första egna kullen föddes 2008 och idag 
har jag tre =kar (peppar & salt) boende hemma hos 
mig. ”Flock och familj” bor i Huddinge utanför 
Stockholm och i den ingår förutom hundarna, en 
son på 5 år, två bonusbarn och en sambo. Jag 
arbetar na> på e> gruppboende, något som för 
övrigt går väldigt bra a> kombinera med både 
hundliv och styrelsearbete. 

Mi> engagemang i Dvärgschnauzerringens 
styrelse började redan 2014 där jag, e> flertal 
gånger, varit ak=v som vice ordförande. Något som 
gjorde a> det kändes naturligt a> tacka ja, när jag 
nu fick frågan om jag kunde tänka mig rollen som 
ordförande. 

Oavse> =digare roll i styrelsen har min drivkra, 
all=d varit medlemsny>an och a> påminna mig 
om, vilka vi arbetar för – medlemmarna – vilket 
självklart är både valpköparna och uppfödarna!

Sam=digt är det vik=gt a> komma ihåg a> 
arbetet som förtroendevald i Dvärgschnauzerringen 
är oavlönat och a> det dessutom tar en hel del =d i 
anspråk. Det måste alltså vara e> uppdrag som var 
och en i styrelsen vill lägga sin =d och energi på. 
Det här tror jag är möjligt när uppgi,erna i 
styrelsen fördelas så a> vi alla bidrar och får arbeta 
med de områden vi brinner lite extra för. 

Vår nya styrelse har redan kommit i gång rik=gt bra 
med planering av årets verksamheter. I början av 
mars träffades vi för en uppstartshelg där vi gick 
igenom verksamhetsåret och planerade vårt arbete 
framåt. Jag är övertygad om a> det här lägger 
grunden för a> vi ska kunna skapa god 
medlemsny>a under året. 

Både avelskommi>én och ak=vitetskommi>én 
har utökats med nya medlemmar och jag vet a> de 
=llsammans med sina arbetsgrupper har många 
roliga ak=viteter och digitala föreläsningar på gång 
så håll utkik på vår hemsida och i sociala medier 
(Facebook och Instagram) för a> inte missa något 
av allt som sker framöver. 

Vill du själv engagera dig inom något område 
eller har kul idéer som gynnar vår underbara ras 
tveka inte a> kontakta styrelsen, ju fler som hjälps 
åt, desto fler roliga ak=viteter kan vi anordna! 

Nu hoppas jag a> dessa rader har givit dig en 
bild av vem jag är och hur jag ser på uppdraget som 
ordförande och a> du – liksom jag – ser fram emot 
vårt största arrangemang CUPEN som än en gång 
kommer vara i Västerås 27 ‐ 28 maj.

 Jag ser verkligen fram emot a6 få träffa många 
av er där!

Frida, ordförande
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På gång...
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Lokal aktivitet i Sundbyberg 
4/6 och 26/8 (kl 10-12) 

Välkommen alla som vill träffas och gå en 
slinga på 1,5 km i rullstolsanpassad terräng. 

(Milstensvägen 54, Sundbyberg)
Under vägen finns ett antal kontroller med  

utmaningar. Så proppa godisfickorna och 
kom och njut i skogen med oss. 

Efteråt finns möjlighet att grilla korv. 

Petrahagglund@hotmail.com 
0734216774

SOMMARLÄGER 2023
31/8 – 3/9

Strandstuvikens Camping, Nyköping.
Välkomna på ett fartfyllt läger fyllt av gemenskap och aktiviteter för 

både hund och förare. 
Agility med Mikaela Holegård • Rallylydnad med Maria Skoog • Trimning 

med Caroline Brodd • Lydnad med Susanne Sörensen • Nosework • 
Hoopers • Parkour • Ringträning • Spår • Aktiv vardag • Hantering • 

Hundmöten • Föreläsningar och mycket mer! 
Inbjudan och anmälan kommer finnas på hemsidan inom kort. 

Trickhund är igång! 
Igen.

Du hittar all information 
på hemsidan!

Sökes: 
Fler lokalombud
Kontakta aktivitets-

kommittén om du vill veta 
mera.

mailto:aktivitet@dvargschnauzer.se


På gång...
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Rallylydnadstävling 
10/9 

Än så länge ett preliminärt 
datum, men vi har ansökt om 

att arrangera två 
nybörjarklasser vid Södertälje 

lokala Kennelklubb. 

Cupen 27 – 28/5 
Vi ses väl i Västerås på First Camp? I år 

planerar vi lite extra aktiviteter som 
ringträning på fredagkvällen, gemensam 
middag och på lördagen prova-på-agility 

och rallylydnad och  lite annat smått & 
gott. 

Tävlingsanmälan är öppen, men hemsidan 
uppdateras fortlöpande med ny info.

Vi ses!

Exteriör-
beskrivningar

Bäsna, Dalarna  19/5 (fre)
Stockholm  10-11/6
Hässleholm 29/7 
Göteborg 9-10/9

Bäsna, Dalarna 5/7 (ons)

Besök hemsidan för info

Hundfesten i Kalmar 
20 – 21/5

Kom och heja på fyra 
dvärgschnauzerlag som 

tävlar i agility!

@

Lokal aktivitet 
i Västerås 

1:a söndagen i varje månad träffas vi 
10.30 på Lövudden för en gemensam 

dvärgschnauzerpromenad. 

Välkommen önskar Liz och Paul 
Hoffman!

Lokal aktivitet i 
Oxelösund/Nyköping 

1:a söndagen varje månad träffas vi 11.00 
vid Janstorpsskogen i Nyköping och går en 

promenad på 2 km i ”snäll” terräng. Alla 
utom löptikar välkomna. Vi avslutar med 

medhavd fika för de som vill. 

Välkommen önskar Susanne Sörensen!

https://hundfesten.se/


• är uppfödare

• gick med i Dvärgschnauzerringen 

2005 och första kullen i min uppföd‐

ning föddes 2008

• min första dvärgschnauzer Nikita 

fly>ade hem =ll mig som omplace‐

ring 2005, samma år köpte jag även 

min stam=k Leia. Innan dess hade 

familjen en schnauzer.

• mi> stora intresse inom styrelse‐

arbetet ligger i a> arrangera den 

mycket trevliga och populära 

Dvärgschnauzer‐cupen. Tycker även 

a> det är roligt a> medverka =ll 

andra ak=viteter som ökar 

medlemsny>an.

• bor i Huddinge med sambo, son på 

5 år och 3 hundar.

• jobbar na> på e> gruppboende 

vilket går bra a> kombinera med 

både hundliv och styrelsearbete.

• har två minnen som jag inte kan 

välja mellan. På världsutställningen i 

Amsterdam 2019 blev min 

egenuppfödda La Leia’s Fabulous 

Fixa, vinnare vid världsutställningen 

2019 och dessutom bästa i rasen 

bland alla världens finaste hundar.

Det andra minnet är när min =k 

Hildebert’s Ofelia klarade MT med 

bästa tänkbara poäng och fick =teln 

KORAD.

Frida Tjernberg
Ordförande (invald 2013)

Innan vi presenterar oss i 
den nya styrelsen vill vi 
skicka e6 STORT tack 5ll de 
förtroendevalda som avgick 
i vid årsmötet det vill säga 
ordförande Monica 
Andersson, ledamöterna 
Göran Åkesson, Petra 
Iwarson, Kikki Tiestö och 
Susanne Andreasson 
Weisbach samt suppleant 
Susie Lexelius. TACK 5ll er 
alla!

Nu är det upp =ll oss i 
den nya styrelsen a> 
förvalta och vidareutveckla 
den verksamhet som den 
=digare styrelsen presente‐
rade vid årsmötet.

Nytt år & nya 
förtroendevalda
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Nytt år & nya 
• är hundägare sedan födseln och 

sedan 2020 uppfödare av svarta  

dvärgschnauzer

• minns inte när jag gick med i 

Dvärgschnauzerringen

• min första dvärgschnauzer, Tyra, 

föddes 2012 är idag elva år

• vill bidra i styrelsen med a> få flera 

a> få upp ögonen för denna fantas‐

=ska ras och a> få fler medlemmar 

ak=va.

• bor i Eskilstuna med do>ern Billie 

och hundarna Tyra och Lakritz 
• på fri=den blir det en hel del hund 

såklart! Utöver det ligger intresset i 

träning och a> spendera =d i 

familjens gemensamma torp en bit 

utanför Exkilstuna där vi odlar allt vi 

finner intresse av. 

• arbetar gör jag på Skanlog AB i 

Eskilstuna som kontorschef sedan 

e> par år =llbaka. Vid årsski,et 

2023/2024 blir det =ll a> stå på 

egna ben som hundfrisör i stan

• mi> mest minnesvärda dvärg‐

schnauzerminne är när vår egna 

uppfödning "Lakritz" vid tolv 

månaders ålder blev BÄST I RASEN 

vid Europautställningen i Bryssel 

2016. Han bedömdes av ras‐

specialisten Marianne Holm 

Larnemaa från Finland.

Josefine Cuevas Brodd
Vice ordförande (invald 2022)

• Är hundägare och har f n jag tre 

=kar hemma. Jag har all=d ha, e> 

stort djurintresse som framför allt 

har ägnats åt hästar och hundar, 

under de senaste åren enbart 

hundar. 

• Är mycket road av utställning och 

annat hundkul. E> liv utan hundar är 

inte e> liv! Men utanför hundlivet 

har jag många intressen med två 

jä>efina (såklart) barnbarn,  bridge‐

spel, natur och trädgård, skidåkning, 

svampplock, och uppdrag som god 

man och nämndeman. 

• Bor i Stockholm men =llbringar 

även en hel del =d på vårt ställe i 

Sörmland.

• Mi> yrkesliv har jag ägnat åt 

personal‐ och organisa=onsutveck‐

lingsfrågor – både som anställd och 

som konsult – men numera är jag en 

glad och ak=v pensionär med många 

intressen utöver hundarna.

• Tidigare i mi> liv var jag väldigt 

ak=v inom Svenska Blå Stjärnan där 

jag hade flera förtroendeuppdrag – 

något som jag hoppas ha ny>a av 

inom Dvärgschnauzerringens 

styrelse.

• Mest minnesvärda upplevelse är 

nog de tre valpkullar jag ha, 

förmånen a> se växa upp, eller 

någon av framgångarna på 

utställning.

Kers5n Hägglund
Sekreterare (invald 2023)

• är uppfödare sedan 1985 och har 

varit med i Dvärgschnauzerringen 

sedan starten 1986. Var med och 

startade Dvärgschnauzerringen

• min första dvärgschnauzer skaffade 

jag 1984, men började med riesen 

1977 och har även ha, en Lhasa 

Apso

• vill bidra i styrelsen med min 

mångåriga erfarenhet av dvärg‐

schnauzer och värna om rasen

• bor i Gävle

• utanför hundlivet lägget jag gärna 

=d på heminredning och trädgård

• en färdighet jag skulle vilja 

utveckla är möbeltapetsering

• jobbar som personalansvarig

• mest minnesvärda minne är svårt 

a> säga men jag känner mig stolt 

över SKK:s Hamiltonplake> och 

Europa‐ och Världsvinnar=tlarna 

som mina hundar har vunnit.

Corinne Palm Kullberg
Ledamot (invald 2022)
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• uppfödare sen 2019

• bor =llsammans med min familj i 

e> litet samhälle utanför Eskilstuna 

som heter Bälgviken. Familjen består 

av min partner Fredrik, barnen, 

Wille, Nelia och Edelle, hundarna 

Lova, Snooze, Minoue, CEO och 

Boom (Shakalak!) samt två ka>er. 

• vår första dvärgschnauzer är Lova 

kom in i vår familj 2015 som foder‐

värdshund och är Willes egen hund 

som han tävlar rallylydnad och 

agility med. Anledningen =ll a> det 

blev just dvärgschnauzer är a> rasen 

passade som hund =ll en 10 åring 

som var intresserad av både sällskap 

och ak=viteter. 

• jag har =digare varit med i 

styrelsen för Dvärgschnauzerringen 

och då mest ak=v som en av de 

drivande i ak=vitetskommi>én där 

trickhund, Cupen, läger, monter och 

andra ak=viteter legat mig varmt om 

hjärtat och det är det jag tycker är 

absolut roligast. Men allt som 

handlar om rasen är intressant för 

mig. 

• mi> största fri=dsintresse är hun‐

darna och =llsammans med familjen 

lever vi e> ak=vt ”hundliv” med 

både vardagsträningar och tävlingar 

inom agility och rallylydnad. Jag har 

även utbildat mig =ll instruktör och 

är en del av hemmaklubben EHDK 

där jag håller kurser och läger mm. 

• bästa minnen har jag massor men 

får jag bara välja e> så är när vår 

Wie Humelies Lie*e (Minoue) från 

vår kennels första kull 2019 tar =teln 

KORAD.

Johanna Winejo‐Larsson
Ledamot (invald 2023)

• är sedan 1973 uppfödare av p&s, 

men har även fö> upp schnauzer på 

80 och 90‐talet samt ägt två dober‐

mann

• min första dvärgschnauzer inköp‐

tes 1967. På 70‐talet inköptes i olika 

omgångar flera avelsdjur från andra 

länder såsom Finland, Belgien, 

Schweiz och Tyskland

• i styrelsearbetet vill jag verka för 

våra uppfödare, då avels‐ och 

uppfödarfrågor, all=d legat mig 

varmt om hjärtat. Jag vill också 

medverka =ll e> bra arbetsklimat 

där vi ställer fler frågor och visar 

acceptans och respekt för olika 

åsikter

• bor på Lidingö

• har jobbat som egen företagare  

inom modebranschen och varit 

ordförande i Sturegallerians 

företagarförening. Är utbildad 

Samtalsterapeut och var en =d  

ordförande i Psykosyntesförbundet

• minns gärna när jag vid tre =ll‐

fällen blivit ”WorldWinner”, i 

Dortmund 1973 med en dvärg‐

schnauzer sedan på 90‐talet med 

schnauzer och sist i Milano 2015 

med dvärgschnauzer

Men jag är även stolt över alla 

dvärgschnauzers och schnauzers 

som jag ägt och fö> upp, som blivit 

Interna=onella Champions och över 

de totalt å>a hundar som få> =teln 

KORAD. Till sist är jag glad över a> 

jag =llsammans med bland andra 

SKK:s Vice VD Bo Jonsson fick 

korningsstatus på SSPK:s raser.Maria Landergård
Ledamot (invald 2023)
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• är hundägare

• gick med i Dvärgschnauzerringen 

våren 2017

• min första dvärgschnauzer kom in i 

mi> liv 2005 och valet av ras var 

noga genomtänkt. Jag har aldrig ägt 

en hund av annan ras men umgå>s 

en hel del med andra större hundar. 

• vill arbeta i styrelsen för a> öka 

medlemsny>an speciellt genom 

ak=viteter inom mentalitet och a> 

göra den här medlems=dningen, 

Dvärgschnauzer.

• bor i Bromma, Stockholm

• utanför hundvärlden (på fri=den) 

ägnar jag mig åt en odlingslo> där 

jag främst odlar bär & blommor eller 

när det finns =d, något handarbete 

eller hantverk

• färdigheter jag gärna skulle 

utveckla är lära mig fotografera/bild‐

hantering, finsnickra eller testa a> 

bygga en hemsida. Det vore 

spännande!

• är yrkesverksam vid Dagabs IT‐ och 

verksamhetsutveckling som ansvarig 

för en leverantörsportal. 

• mi> mest minnesvärda dvärg‐

schnauzerminne är for<arande när 

mi> nuvarande energiknippe ”Boris” 

lekte sig igenom MT i Örebro 2019Maria Bane
Ledamot (invald 2021)

Rickard Klein
Suppleant (invald 2023)

• är från Stockholm men fly>ade för 

26 år sedan =ll Göteborg på grund av 

jobb, och har bo> här sedan dess.

• skaffade redan då min första egna 

hund, däre,er var jag fast i 

hundträsket. 

• nuför=den är jag pensionär och 

ägnar min =d åt vår lilla kennel med 

fem dvärgschnauzrar, en chinese 

crested dog och en släthårig fox‐

terrier. 

Vår passion är a> fara omkring 

och visa hundar på utställning, som 

tur är med viss framgång. Tycker 

även om a> spåra med hundarna. 

• inom klubben har jag stå> värd för 

exteriörbeskrivning e> flertal gånger 

här i Göteborg. Något som jag bland 

annat hoppas kunna fortsä>a.
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Bisse Falk
Suppleant (invald 2023)

• är uppvuxen med hundar – tog min 

första kull (långhårig tax) när jag var 

tonåring och  min första dvärg‐

schnauzerkull år 2010

• tror det var 2006 som jag gick med 

i Dvärgschnauzerringen

• skaffade min första schnauzer 

1980, och min första dvärgschnauzer 

2006

• i styrelsen vill jag försöka bidra 

med min kunskap om hundars hälsa 

och vikten av gene=sk mångfald. 

Men tycker a> det mesta som rör 

dvärgschnauzern är roligt och värt a> 

arbeta för – älskar rasens härliga 

stabila mentalitet som gör a> man 

kan ha väldigt kul med sin dvärg‐

schnauzer oavse> vad man väljer a> 

ak=vera den med.

• bor ute i skogen i södra Dalarna.

• utanför hundlivet skriver jag 

barnböcker och manus =ll 

animerade filmer på SVT samt filmar 

dokumentärfilmer

• mi> bästa dvärgschnauzerminne är 

svårt a> sortera ut, men den gången 

när mi> barnbarn 4 år var ute i 

skogen och spårade med en av mina 

hundar, medan hon då och då 

stannade och plockade blåbär – 

ändå lyckades de komma fram =ll 

målet och hunden fick sin kö>bulle – 

är en av många lyckliga stunder.



 Jag är hundägare och min första 
hund var en Groendael som vi 
använde som gårdshund. 

Vi köpte Chaika (ds) som 
sällskap =ll vår son som 
behövde en bäs=s men när han 
inte visade intresse så tog jag 
över och har gjort 1‐3 i 
dvärgschnauzerringens 
trickutmaning. 

Tränat agility, lydnad och 
rallylydnad inför Cupen som vi 
anmält oss =ll tre gånger men 
av olika skäl, bara kommit =ll 
start en gång. Nu har vi sadlat 
om och tränar freestyle och htm 
och ska snart göra tävlingsdebut 
där. 

Bor i Stockholm. Utanför 
hundvärlden gillar jag a> hänga 
med familjen, hantverk och 

matlagning och jag 
jobbar som kontorist/
recep=onist/växeltelefonist. 

Så här i backspegeln så var 
lydnadsstarten på cupen en 
upplevelse när vi fick domarens 
pris för bra kämpat! En hund 
som flyr planen inte bara en 
gång utan tre, varav hoppandes 
e> lydnadshinder på vägen ut 
två av gångerna. 

Jag erbjöd mig a> vara med i 
valberedningen när den =digare  
ställde sina platser =ll förfog‐
ande vid årsmötet och hoppas 
a> vi kommer kunna sä>a ihop 
e> bra förslag på styrelse =ll 
nästa år. Jag tror a> vi, i valbe‐
redningen, blir e> bra team för 
både  uppfödare och ak=va 
hundägare.
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VALBEREDNINGEN
Vid årsmötet den 11 februari 
ställde valberedningen sina 
platser =ll förfogande och vi  
tackar de avgående för e> väl 
u<ört arbete a> sä>a samman 
klubbens styrelse 2023. 

Stort tack 5ll samman‐
kallande Catharina Alwall 
Svennefelt med Caroline Brodd 
Björklund och Marie Bäckström! 

Med det sagt önskar vi också 
den nya valberedningen varmt  
välkommen. Som du ser har vi i 

rubriken betonat "BERED" för a> 
du som medlem också ska  
bereda dig på a> även du kan bli 
kontaktad av vår valberedning för 
a> höra om vad och i så fall hur 
du har möjlighet och intresse för 
a> bli förtroendevald. 

Nu låter vi Petra, Malin 
och Therese presentera sig 
själva och ge en bild av 
vilka som ingår i 
valberedningen 2023.

Petra Hägglund
Sammankallande
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Jag bor i Alingsås och har för 
=llfället 5 ss‐=kar hemma. 

Har ha, hund i över 30 år 
och uppfödning av dvärg‐
schnauzer svart/silver sedan 
2010. 

Jag tycker om hundar som är 
både funk=onella och snygga 
och det är det jag strävar e,er i 
min uppfödning. 

Har många duk=ga valp‐
köpare med ekipage inom flera 
hundsporter och har själv tävlat 
både lydnad och agility =digare, 
men nu för =den är det 
utställning som är mi> största 
intresse.

Har =digare varit med både i 
valberedningen och hälso‐
gruppen i Dvärgschnauzerringen 
och har utöver det su@t med i 
flera styrelser och kommi>éer 
ibland annat den lokala bruks‐
hundklubben och kennel‐
klubben, men även i andra ras‐ 
och avelsföreningar på både 
ka>‐ och hästsidan.

Hoppas a> vi i valbered‐
ningen kan hjälpa klubben med 
a> framåt hålla en styrelse med 
bra bredd som trivs ihop och 
jobbar bra =llsammans :)

Malin Oskarson

Jag, och har ha, hundar, hästar 
och djur i hela mi> liv. De 
upptar en stor del av mi> liv. 
Hunduppfödning går i släkten, 
mamma föder upp Dobermann, 
och farmor födde upp shibor 
och drev förr Manlötens 
karantän och kennel i 
Vallentuna.

Jag har ha, dvärgschnauzer 
sedan 2012, det blev då en =k 
som he>e Diva. Med henne 
gjorde jag allt, vi tävlade 
Rallylydnad i mästarklass, 
lydnad klass 2, viltspår, Nose 
Work och utställning (innehar 
svenskt rekord i reserv‐cert, 17 

stycken). Med Diva började jag 
även min uppfödning av 
dvärgschnauzer och 2018 fick 
jag min första kull.

Sedan dess har det blivit 
någon kull per år. 

Jag har =digare su@t med i 
Dvärgschnauzerringens styrelse, 
och tyckte det var e> mycket 
givande och trevligt uppdrag. 

Annars jobbar jag na> som 
sjuksköterska och dag=d som 
hundfrisör. Boende i Fagersta 
med familj familj, 2 barn, häst 
och e> gäng hundar. Så livet blir 
aldrig långsamt. 

Therese Gustafsson
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Fokus på
medlems-

nytta
                                            Första

helgen i 
       mars riv‐
startade den nya 

        styrelsen si> arbete. 
Huvudstaden valdes som vår 
mötesplats dels för a> begränsa 
reskostnaderna, dels för a> både 
webbmastern och kassören 
skulle kunna delta vid delar av 
helgen och båda bor i 
Stockholm. 

Alla, utom Bisse som oturligt 
nog drabbats av sjukdom, kunde 
vara med. 

Schemat var välfyllt och 
inleddes med a> vi gick laget 
runt och presenterade oss för 
varandra. Frida Tjernberg, vår 
nya ordförande, hade i förväg 
be> var och en fundera igenom 
inom vilka områden vi har våra 
intressen och vad vi ville eller 
kunde bidra med i styrelsen. 

Däre,er pratade vi en del om 
a> arbeta i team och vad som 
gör a> samarbeten fungerar bra. 
Grundläggande för vårt sam‐
arbete är bland annat a> vi 
känner förtroende för varandra 
och a> vi alla vågar engagera sig 
i diskussioner, även där vi är 
oense. Vid närmare e,ertanke 

kanske speciellt då vi är oense. Vi 
är överens om a> ingen är mer 
eller mindre värd än någon 
annan och a> alla behöver göra 
sin röst hörd för a> vi ska fa>a 
bra beslut. 

Förmiddagens pass avrunda‐
des med a> vår webbmaster 
Jenny Söderberg deltog för a> 
bland annat säkerställa a> alla i 
styrelsen skulle komma i gång 
med sina mejladresser och lära 
sig a> signera digitalt. Då fa>ade 
vi också beslutet a> ersä>a 
=digare adresser med förnamn 
och e,ernamn. Det =digare 
sä>et har all=d varit krångligt när 
förtroendevalda by> posi=on 
eller ersa>s av någon, e,ersom 
man då får lämna sin mejl =ll 
någon annan. Det här blir väldigt 
bra! 

Vi kom också överens om a> 
det endast är styrelsemed‐
lemmar som får begära 
publiceringar på hemsidan. 

E,er lunch fortsa>e arbetet 
med a> sammankallande i 
ak=vitets‐ och avelskommi>é‐
erna presenterade både föränd‐
ringar och nyheter. Målsä>‐
ningen är a> ak=va i avels‐
kommi>én representerar alla fyra 
färger vilket innebär a> den 

också blir större. 
Även ak=vitetskommi>én 

kommer utökas och satsningar 
kommer bland annat göras på a> 
nå fler lokalombud och omstarta 
Trickhund.

Däre,er gick vi igenom verk‐
samhetsplanen för 2023 och 
diskuterade de åtaganden 
styrelsen har, Cupen och vi förde 
en spännande diskussion om hur 
vi blir bä>re på a> berä>a om 
den medlemsny>a vi erbjuder. 
Hur kan vi se 5ll a6 det är 
värdefullt a6 vara medlem i 
klubben? Hur når vi fler 
uppfödare? Och hur tar vi hand 
om våra befintliga uppfödare? 
Förhoppningsvis kommer flera 
nya idéer bli verklighet framöver. 

På söndagen genomförde vi 
e> styrelsemöte och dagens 
avrundades med a> vår kassör 
Lars Appelin deltog och berä>ade 
om klubbens ekonomi. 

Arbetshelgen avrundades 
med en gemensam lunch. 

Stort tack allihop för a6 ni 
lade helgen 5ll klubbarbete 
(trots a> flera av er redan hade 
andra planer). Det ska bli roligt 
a6 samarbeta med er alla!



TEXT & FOTO: Maria Bane

Från vänster: Rickard, Maria L och ordförande Frida.

Vår webbmaster Jenny hjälper oss få ordning på adresser.

Från vänster: Kers=n, Corinne, Josefine med assistent Billie.
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I årets första nummer samman‐
fa>ar vi 2022 i siffror. Liksom 
förra året så är källan =ll informa‐
=onen SKK:s E‐tjänst och ”listor” 
där uppgi,erna baseras på 
datum för undersökning, beskriv‐
ning och registrering. När det 
gäller antalet registrerade dvärg‐
schnauzer anger vi inom parentes 
hur många importer som är inklu‐
derade registreringssiffrorna. 

Även för 2022 har flest svarta 
dvärgschnauzrar registrerats men 
alla färger har fak=skt tappat i 
förhållande =ll 2021. A> en del 
har ”bromsat” sin avel visar sig i 
antalet födda kullar som var 225 
förra året i jämförelse med 301 
kullar 2021.

Som ni säkert vet, så kräver 
Dvärgschnauzerringen, a> båda 
föräldrarna är ögonlysta (utan 
anmärkning) inom e> år före 
parningen och a> inavelsgraden 
är högst 6,25 % som betyder a> 
föräldrarna inte är närmare släkt 
än kusiner. 

Av 552 ögonlysta hundar var 
499 utan anmärkning. Två fall av 
PRA och e> fall av är,lig total 
katarakt har upptäckts. Av övriga 
ligger diagnosen Dis=chiasis 
(felväxande ögonhår) rela=vt 
oförändrad med 33 diagnos=‐
cerade fall.

2021 genomfördes det högsta 
antalet mentalbeskrivningar som 
gjorts något år under de senaste 

=o åren. Under 2022 har vi dess‐
värre backat med hela 14 %! Vår 
förhoppning är a> klubbens 
bidrag om 300 kronor ska bidra 
=ll a> vända den nega=va 
utvecklingen. 

Tre dvärgschnauzrar har blivit 
korade under året. Stort gra7s 
5ll er!

Under året har också hela å>a 
nya uppfödare av dvärgschnauzer 
registrerats på SKK. Antalet med‐
lemmar är rela=vt oförändrat och 
Dvärgschnauzerringen får nog ses 
som en stor rasklubb. 

Nu har det nya året inle>s 
och vi hoppas a> vi får möjlighet 
a> ses på någon av våra ak=vi‐
teter under 2023.

2022i siffror

TEMA: Agility



TEMA: Agility

Agility är en tävlingsgren som passar dig som gillar fart, mer fart och teknik, 
det hela går ut a> =llsammans med sin hund ta sig igenom en bana av olika 

typer hinder, utan fel, på så kort =d som möjligt.  Hur svårt kan det vara? 
Johanna Winejo‐Larsson hjälper oss, =llsammans med några av alla ak=va 

medlemmar, a> reda ut begreppen.

TEXTER: Johanna Winejo‐Larsson BILDER: Av medlemmar
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Sporten är öppen för alla raser och korsningar över 
fyllda 18 månader, på föraren finns ingen 
åldersgräns och tävlingar arrangeras i tre olika 
nivåer eller grad av svårighet, där klass 1 är den 
lägsta och klass 3 den högsta. 

Tävlingsgrenen är dessutom uppdelad i två – 
agilityklass och hoppklass – som är sina egna grenar 
och har egna =tlar AGD (Agilitydiplom) AGHD 
(Agilityhoppdiplom). AGD och AGHD är meriter som 
agilityhundar kan erövra i klass 1 och 2. Det som 
krävs är fem uppfly>ningspinnar i agilityklass eller 
hoppklass. En pinne får man genom a> genomföra 
banan utan fel och man måste även vara bland de

 15% snabbaste felfria ekipagen.
I klass 3 delas det ut cer=fikat och hunden 

behöver erövra tre cer=fikat för a> bli champion. I 
Sverige kan man bli agilitychampion respek=ve 
agility‐(hopp)champion.

Hundarna indelas i fem olika storleksklasser 
baserat på hundens mankhöjd som mäts innan 
första tävling och slutmäts när hunden fyllt 2 år. 
Extra small för hund under 28 cm, small under 
35cm, medium 35 cm – 43 cm, large 43cm – 50cm 
och extra large över 43 cm. Förare vars hundar 
mäts in i storleksgrupperna extra small respek=ve 
large väljer om hunden ska tävla i extra small eller 
small respek=ve large eller extra large. De flesta 
dvärgschnauzer tävlar i small och medium. 

Hinder i hoppklass: 
• Hopphinder – e> hinder som består av två stöd 

och en pinne emellan.
• Tunnlar – En rundtunnel hunden ska springa 

igenom, kan vara lång/kort, rak eller böjd.
• Däck – e> runt däck som hunden ska hoppa 

igenom.
• Långhopp – e> hinder som bjuder hunden a>

hoppa långt
• Mur – e> hinder som hunden ska hoppa över 

men inte kan se igenom.
• Slalom – Hunden springer slalom mellan 12 

pinnar

Hinder i agilityklass: 
Innehåller alla hinder från hoppklassen plus 
kontak<ältshinder som ska tas på korrekt sä>, där 
hunden måste trampa inom e> visst område för a> 
gå godkänt.
• A‐Hinder – e> A som hunden klä>rar över
• Balanshinder ‐ e> långt smalt hinder som hun‐

den ska balansera på så snabbt som möjligt. 
• Vippbrädan – en gungbräda.
Läs mer om olika hinder på Agilityklubben. 

De flesta som besöker en agilitytävling 
första gången får ofta tre nya upplevelser:

1. Vad fort det går. 
2. Vad fort det blir fel.
3. Vad roligt det ser ut att vara.

Agility är lättsamt och fartfyllt, stämningen 
är festlig och såväl hundar, förare som  
publik uppskattar tävlingsformen. 

Agility  
är fart,
glädje & 
galet kul!

https://agilityklubben.se/tavling/


Börja med agility
Om du vill börja med agility så erbjuder många 
klubbar och privata aktörer nybörjarkurser, det 
enklaste är a> du kontaktar din lokala klubb. 
Dvärgschnauzerringen har flera ak=va lokalombud 
som i vissa fall kan erbjuda prova på =llfällen eller 
hjälpa =ll a> hänvisa vart du kan vända dig för en 
passande kurs. Du hi>ar di> lokalombud på 
hemsidan. 

På vårt sommarläger i år 2023 kommer vi 
erbjuda introduk=on och träning i agility för 
Mikaela Holegård som är en duk=g förare och 
välrenommerad instruktör. Alla som är intresserade 
av agility, såväl nybörjaren som den ru=nerade, är 
välkomna och vi lovar en mycket lärorik stund. 

Om du vill besöka en tävling och se hur det går =ll, 
njuta av stämningen och glada hundar eller anmäla 
dig så finns alla officiella tävlingar på Agida 

Rekommenderar såklart även a> du besöker 
Dvärgschnuzerringens årliga Cupen som erbjuder 
möjligheten a> prova på agility, köra tunnelrace 
och, om din hund fyllt 18 månader, även a> tävla 
inofficiellt för en auktoriserad domare. Cupen är e> 
fantas=skt =llfälle a> träffa andra intresserade och 
ak=va dvärgschnauzerekipage i en glad uppslupen 
miljö där det finns goda möjligheter se hur det går 
=ll och knyta kontakter och ställa frågor. 

Mer info hi>ar du på hemsidan. Bara kom!
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https://www.dvargschnauzer.se/om/#Lokalombud
 https://agilitydata.se/hem/
https://www.dvargschnauzer.se/own/cupen/cupen-2023
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Planera att tävla!
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Tävla agility, hur går det 5ll? 
A> träna agility är roligt och minst lika kul är det a> 
tävla. Atmosfären på tävling är inbjudande, glad och 
trevlig, publiken är engagerad, hundar är på alerten 
och förarna peppade och fokuserade. 

För a> anmäla =ll tävling skapar du e> konto på 
agilitydata.se och lägger in dina uppgi,er som 
namn, personnummer, adress och vilken klubb du 
vill tävla för, hundens uppgi,er som stamtavle‐
namn, =lltalsnamn och registreringsnummer. 

Nu är det dags a> hi>a en lämplig tävling i den 
lägsta klassen som är klass 1. O,ast erbjuder 
klubbarna flera lopp per tävling och varierar mellan 
enbart hopplopp, enbart agilitylopp eller både 
agility och hopp vid samma tävlings=llfälle. 

När du anmält dig =ll en tävling så kommer det 
ut e> PM cirka en vecka innan start där du får all 
vik=g informa=on om tävlingen och =der som du 
behöver hålla reda på. Är det första gången ni 
startar så ska hunden mätas in av auktoriserad, 
vilket sker innan tävling och har o,ast en fast =d du 
behöver passa. 

Dagen för tävling!
När du kommer =ll tävlingsplatsen har du o,ast få> 
informa=onen om =der, parkering och andra 
önskemål av arrangören som inmätning, anmäla på 
plats och uppvisande av vaccineringsintyg via PM. 

Sen är det dags a> finna er plats där ni håller =ll 
mellan loppen. Är tävlingen utomhus är det o,a 
många tält, stolar och hundburar runt planerna och 
det är bara a> välja en lämplig plats från era önske‐
mål. Vissa si>er nära, andra längre bort beroende 
på vad som passar en själv. 

Tänk på a> visa hänsyn och inte si>a för nära 
om du har en hund som blir stressad av andra 
hundar eller kan tänkas störa de som tävlar. 

Dags för banvandring!
Banvandringen sker under 8 minuter på domarens 
signal och den kan uppfa>as lite oklar för den 
oinvigde, för där går/springer en hel flock 
människor runt som i en mycket osynkroniserad 
dans och vi,ar med armar och snurrar och olika 
håll. 

— Du hör mummel som hinner jag hit? Kommer 
vi ta tunneln härifrån? Här får bli e> runt! Förare 
som skra>ar lite tyst och =>ar uppgivet mot 
domaren. 

Banvandringen är mycket vik=g för föraren, för 
på den så lär du dig banan, vilka vägar som passar 

dig och hunden för a> du ska vara på rä> plats vid 
rä> =llfälle för a> både undvika fel och få så bra flyt 
som möjligt i banan så den kan u<öras på snabbast 
möjliga =d. 

Du kommer märka a> olika förare väljer olika 
vägar och det beror på a> alla banvandrar e,er sina 
egna förutsä>ningar. Välj er egen väg och ban‐
vandra e,er vad som passar dig och din hund!  

E,er banvandringen så besöker du inroparen 
som o,a har en tavla och berä>ar a> du är på plats. 
Inroparen är en vik=g person för dig i början, det är 
nämligen personen som håller koll på vilken hund 
som är inne på banan, vilken hund som ska in som 
nästa osv, så a> tävlingen flyter på. Hos inroparen 
och på tavlan är det lä> a> få informa=on som ger 
dig goda förutsä>ningar för a> vara redo för er start 
när det är dags. 

När det är din tur går du in på banan och 
placerar hunden i er startposi=on, tar av koppel och 
halsband och väntar på domarens signal innan ni 
startar! Om du inte tar av hunden koppel/halsband/
sele eller startar innan domarens signal, blir ni 
diskvalificerade. 

KÖR för PINNE!!
Sen är det bara köra, full fart från början och satsa 
allt, för som det sägs lite skämtsamt i agility ‐ kör för 
fullt från början, du blir ändå diskad på vägen. Om 
en lyckas med fort utan fel så finns det chans på en 
pinne!! Och det är en av de vik=gaste saker i agility, 
de åtråvärda pinnarna! En pinne får man genom a> 
genomföra banan utan fel och man måste även vara 
bland de 15 % snabbaste felfria ekipagen.

Det krävs tre pinnar i varje klass för a> fly>as 
upp =ll nästa klass. Även i klass 3 pratar man om 
pinnar men då sy,ar man på SM‐pinnar. En SM‐
pinne är när man har placerat sig så pass bra i 
klassen a> hunden har få> e> SM‐kvalificerande 
resultat. För e> agilitydiplom krävs fem uppfly>‐
ningspinnar i agilityklass eller hoppklass.

Om ni blir diskade får ni all=d köra färdigt banan 
inom rimlig =d, det vill säga a> ni får köra tävlings‐
mässigt, men det är inte =llåtet a> ta upp =d och 
stanna kvar och träna på vissa moment. 

När ni är klara är det o,ast applåder från publik 
och glöm inte belöna hunden och belöna den stort 
för oavse> hur det gick så har ni både gjort ert 
absolut bästa! Nu är det bara a> vila, heja på andra 
ekipage och vänta på a> det är er tur igen! Vill du 
läsa mer om agility besök agilityklubben!

https://agilityklubben.se/


— Vad är agility? Tillsammans med din hund ska 
du ta dig igenom en bana bestående av olika 
hinder, den som har minst fel och snabbast =d 
vinner.
— Hur startade det? Agilityns historia började i 
England år 1977, då Peter Meanwell =llfrågades om 
han kunde konstruera en hinderbana för hundar 

som e> pausprogram på utställningen ”The Cru,’s 
Dog Show”. 

Den första uppvisningen gick av stapeln i 
februari 1978. Responsen blev enorm, publiken 
älskade det. 1979 fick Agility officiell status och 
erkännande som en egen hundsport i England 
(Källa: Wikipedia)

Frågor & svar
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Frågor & svar — När kom det 5ll Sverige? Sporten kom =ll 
Sverige från England 1985. Den blev officiell 1 mars 
1987.
— Vilka är reglerna? Hunden ska vara fyllda 18 
månader och genomgå> mätning för rä> 
storleksklass. Tillsammans med sin förare ska 
hunden ta sig igenom en bana av olika hinder utan 
fel och på snabbaste =d.
— När blir man diskad? Fel väg, hoppar hinder 
från fel håll, gör sina behov på banan, tredje vägran, 
föraren tar i hunden, hunden har halsband/sele på

sig vid start, ekipaget startar innan start‐signal, 
oacceptabelt beteende av hund eller förare. 
— Är det dyrt a6 tävla? E> lopp kostar ungefär 
mellan 80 – 100 kronor. 
— Behöver man vara snabb och kunna springa 
jä6efort? Nej. En av tjusningarna med sporten är 
a> det handlar om teknik och tajming, är du en mer 
långsam förare av olika orsaker så handlar det a> 
lära hunden kommandon och kunna arbeta mer 
självständigt medans föraren placerar sig på rä> 
plats för nästa hinder. 
— Vad är det vik5gaste när man börjar? Vik=gast 
är glädje och belöningar. Du har mycket gra=s om 
du lärt hunden arbeta och träna lös bland andra 
hundar. 
— Vad är svårast? Det är så otroligt individuellt! 
Någon kan ha svårt med en social hund som ska 
hälsa på andra, en annan svårt a> få hunden arbeta 
mer självständigt, en tredje har för snabb hund och 
den *ärde har svårt för gungbrädan som rör sig. 
— Vad är lä6ast? A> tycka det är roligt. Det är 
samma svar som vad som är svårast, det är så 
otroligt individuellt och så många olika faktorer som 
påverkar. 
— Vad är det roligaste med agility? Samarbetet 
med hunden, a> det är så självbelönande och a> 
stämningen är så glad och uppsluppen.
— Måste jag gå kurs? Nej, men det rekommen‐
deras för a> lära sig rä> från grunden, så slipper du 
lägga extra =d på a> lära om. 

Kurser lägger o,ast en bra grund för fortsa> 
arbete och där träffar du o,a likasinnade och har 
möjlighet a> träffa träningskompisar med samma 
intresse.
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Och lite till om...agility
Vem är du? Wille Winejo, 17 år, 

Eskilstuna
Emma Spiris, 42 år, 
Örebro

Hur kommer det sig a6 du 
började med agility? 

Jag gick en ungdomskurs där vi 
fick testa på agility och jag blev 
förälskad i sporten så jag 
anmälde mig =ll en agility kurs 
direkt e,er.

Jag hade blivit inspirerad av en 
kompis som tävlade. Min 
dåvarande hund var gammal då 
så jag bestämde a> nästa hund 
ska jag tävla agility med. 

Vad är roligast med agility? A> få tävla med sin hund. Glädjen =llsammans med 
hunden! 

Vad är det mest utmanande 
med agility för dig?

Det svåraste är a> hi>a det som 
mo=verar din hund a> köra fullt 
ut =ll 100%.

Farten, då man o,a tävlar mot 
raser som är snabbare naturligt i 
si> rörelsemönster. 

22

Ge oss en kort beskrivning av 
dina hundar.

Lova är 7 årig peppar & salt‐=k 
som är min första egna hund. 

Hon är glad, pigg och busig 
som älskar a> mysa. 

Vi har tre vita dvärgschnauzers. 
Det började med a> vi köpte 
Zigrid som nu är 6 år.  E,er e> 
par år fick vi ta över hennes 
mamma Zaphina som är 9 år. 

För e> år sedan blev vi halv‐
fodervärd åt Zaga som är 1,5 år. 

Zaphina är mormor och Zigrid 
moster =ll henne. En härlig trio! 

En hel del av våra medlemmar är ak�va 
inom agility och Johanna har frågat 
några av dem om vad de tycker är roligt 
och utmanande med agility och om de 
har några �ps a� ge oss.



Roffe Hägne, 60 år, 
Upplands Väsby

Marie Klintö, 59 år, 
Sölvesborg

Messi, dvärgschnauzer s/s som 
är 11 år. Han är en grym 
tränings‐ och tävlingskompis. Jag 
har få> uppleva så mycket 
spännande med honom som tex 
flera SM och NM i rallylydnad. 
Lydnadschampion, agility och 
hoppklass 2 har vi också hunnit 
med.

Chappe, shetland sheepdog 
som är 5 år. Är en mjuk, social 
och vänlig själ. Han tävlar i agility 
och hopp‐klass 3, samt deltagit 
på SM i rallylydnad. 

Zacce s/s är 10 år och älskar a> 
träna och tävla, helst i agility. 
Han är även utställd med r‐cert 
och bästa hanhundsplaceringar.

Nilo p/s är 4 år och svensk 
utställningschampion. Även han 
gillar a> träna, och springa 
agility. Lite mer so,, och sover 
all=d tä> in=ll ma>e hela na>en.

Provade a> tävla på 
dvärgschnauzer‐cupen för 6 år 
sedan med Messi. Det var så kul 
a> träna och tävla agility, så jag 
har fortsa> med det.

Skulle bara testa någon kurs för 
lite ak=vering. Men både Zacce 
och jag hade så kul, så vi 
fastnade rejält i agilityträsket

A> få det perfekta flytet i banan 
och a> svårigheter som man 
tränat på fungerar.

A> träna och tävla =llsammans 
med mina bästa vänner 
(hundarna) och alla underbara 
2benta vänner som vi umgås 
med på tävlingarna, hejar på och 
peppas av.

A> hinna ge rä> signaler och 
kommandon i exakt rä> =d.

A> jag inte kan springa, jag rör 
mig dock fortare på planen än 
när jag går. Jag hinner långt ifrån 
all=d a> "vara där" och måste 
därför träna hundarna a> bli 
självständiga men lyhörda och 
följsamma
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Vilka styrkor/utmaningar tycker 
du dvärgschnauzern har i 
agility?

A> själva rasen är inte super 
snabb men den gör inte o,a fel 
så man får kanske inte den bästa 
=den men du håller enklare 0.

O,a är man ensam eller bara 
någon få mer dvärgschnauzer 
när vi är ute och tävlar. Styrkan 
är a> de är lä>lärda och säkra 
och utmaningen som jag 
nämnde ovan a> de ej är så 
snabba i si> rörelsemönster som 
andra raser. 

Bästa agilityminne? Trea i u‐sm med dvärg‐ 
schnauzern Whoopsi.

När jag & Zigrid tog våra två sista 
agilitypinnar i agility klass 1 med 
en vinst och en andraplacering 
och tog agility diplom. Fick så 
mycket beröm av tävlingsledaren 
som tyckte det var så kul a> en 
dvärgschnauzer dominerade den 
dagen. 

Vad är di6 bästa 5ps 5ll någon 
som funderar på a6 börja med 
agility?

Träna i di> egna tempo och ta 
det lugnt med din hund så den 
inte får en dålig syn på agilityn.

Gå kurs så du får lära dig 
grunderna. Annars leta e,er 
”prova på dagar”. Jag kommer 
även a> arrangera det i Örebro‐
området som lokalombud. 

Vem är du? Wille Winejo, 17 år, 
Eskilstuna

Emma Spiris, 42 år, 
Örebro
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Vad har din egen 
dvärgschnauzer för styrkor och 
utmaningar i agility?

Hennes styrkor är a> hon är 
noggrann, modig och har all=d 
stenkoll på vart jag är och 
kommer hamna.

Hennes största utmaning är 
a> få upp farten. 

Zigrid är väldigt säker, men inte 
jä>esnabb, på hinder. Zaphina är 
mest med för a> ha skoj och få 
mo=on, främst hoppklass och 
Blåbärshoppning. Hon kan om 
hon vill! Men är inte all=d 
mo=verad. 

Zaga har precis blivit tävlings‐
myndig. Utmaningen just nu är 
a> samla energin och träna in e> 
stabilt slalom. Tror a> hon 
kommer bli grym och snabb på 
banorna! 



Styrka: lyhörd och vill all=d göra 
rä>.
Utmaning: långsam.

Zacce är all=d "på" och vill 
väldigt mycket. Rä> snabb för 
rasen. "Frågar" o,a, kan ju bero 
på a> ma>e är för sen med sina 
kommandon. Han hoppar o,a kf 
på balansen

Nilo är även han rä> snabb. 
Han har lä> för a> hi>a linjen, 

även den som inte ska tas. Han 
har hi@lls aldrig, peppar peppar, 
hoppat e> kf på tävling. Hans 
stora utmaning är alla härliga 
do,er i ma>an på inomhus‐
tävlingar.

Styrkor: fokuserad och 
samarbetsvillig. Utmaningen: 
tror jag kan vara a> vara 
snabbast på tävling.

Ds är en rela=vt kortbent och för 
sin storlek tung ras om man 
jämför med t ex shel=e, pudel 
eller jaktcocker som är väldigt 
populära mindre raser inom 
agilityn. De har oxå e> lite annat 
rörelsemönster, vilket gör dem 
lite långsammare. MEN de har 
lä> för a> samla sig, och bli 
=ghta i svängarna och kan tjäna 
en hel del =d där. Jag upplever 
dem som stabila och lyhörda.

När Messi och jag debuterade i 
våra första officiella tävlingar i 
agility och hoppklass 1. 

6 starter under en helg och vi 
fick med oss 6 pinnar hem.

Bronsmedaljen lag‐SM I Piteå 
2022.

Gå en kurs. Ti>a på filmer på 
internet. Studera reglerna.

Låt bli, man fastnar så lä>! 
Nej, skämt åsido. Ha kul med 

din hund! Belöna o,a, och var 
rolig för hunden. 
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Roffe Hägne, 60 år, 
Upplands Väsby

Marie Klintö, 59 år, 
Sölvesborg



Mentalindexet ger e> sta=s=skt 
må> ‐ e> värde ‐ på en hunds 
förväntade nedärvningsförmåga 
för var och en av de fem egen‐
skaperna "Socialitet", "Social 
trygghet", "Lekfullhet", "Miljö‐
trygghet" och "Ho4ullhet". 

Värdet, som kallas "avels‐
värde", kan användas för a> 
genomföra avelskombina=oner 
som har ökade förutsä>ningar a> 
ge avkommor som har de 
mentala egenskaper som e,er‐
strävas i aveln. 

Mentalindexet kan givetvis inte  
säga allt om de planerade av‐
kommornas mentalitet och 
personlighet, men ger en väg‐
ledning om det förväntade ut‐
fallet avseende de egenskaper 
som omfa>as av indexet.

Jessica inledde föreläsningen 
med a> påminna oss om, a> hur 
hunden ska vara beror på 
hundens funk=on eller arbets‐
uppgi,, men a> hunden oavse> 
ras ska må bra och fungera väl i 
samhället. 

Rasens karaktäris=ska egen‐
skaper definieras i viss mån i ras‐
standardens texter om använd‐
ningsområde, bakgrund/ändamål 
och uppförande/karaktär även 
om dessa inte alls är lika omfa>‐
ande som rasens utseende. Du 
ser dessa texter för både dvärg‐
schnauzer och schnauzer på 
nästa uppslag. 

Rasstandarden är rasens 
varudeklara5on och såväl 
mentalitet som anatomi/exteriör 
ska överensstämma med denna 
"deklara=on". 

U=från rasstandarden, upp‐
manade Jessica oss också a> 
reflektera över vilka beteenden vi 
kan förvänta oss av vår ras idag. I 
stället för rhodesian ridgeback’s 
ursprungliga användningsområde 
som ”lejonhund” har uppgi,er 
som e,ersök, viltspår och nose‐
work visat sig särskilt lämpade för 
rasen idag. På vilket sä> behöver 
vi tänka kring ursprungligt 
användningsområde och dvärg‐

En föreläsning om mentalindex
Tillsammans med Schnauzerringen arrangerade Dvärg-
schnauzerringen en digital föreläsning om Mentalindex 
med föreläsaren Jessica Persson från Specialklubben 
Rhodesian Ridgeback Sverige (SRRS).

SRRS har deltagit i ett pilotprojekt tillsammans med 
SKK och Sveriges Lantbruksuniversitet (SLU) för att 
utvärdera om mentalindex (MI), baserat på BPH, kan 
användas i avelsarbetet och ett verktyg för att räkna ut MI 
lanserades på SRRS hemsida i augusti förra året. Det har 
nu börjat användas i praktiken och är tillgängligt för alla 
att testa.

26

Avla för mentala egenskaper



schnauzerns uppgi,er idag? An‐
vändningsområdet kan förändras 
över =d men rasstandarden be‐
står ju. Dvärgschnauzerns ras‐
standard hänvisar i flera fall =ll 
schnauzern och det är också 
något vi bör ta hänsyn =ll.

Vad är mentalbeskrivningar 
bra för? Hundar blir vana vid den 
miljö som de vistas i dagligen. Så 
länge en hund befinner sig i den 
vanliga omgivningen kan den 
upplevas som trygg ända =lls den 
en dag utsä>s för något obekant 
och uppvisar e> helt oväntat (och 
kanske oönskat) beteende. Det 
kanske rent av är så a> hunden 
har en högre grad av otrygghet 
som inte visar sig så länge den 
befinner sig i sin vanliga miljö. 

Med mentalbeskrivningar 
(BPH eller MH) går hunden 
igenom olika moment där reak‐
=onerna mäts och vi har möjlig‐
het a> iden=fiera exempelvis 
otrygghet eller andra beteenden 
som bör betänkas i avelsarbetet. 

Avelsvärdering är väl 
beprövat och har använts länge 
inom ko‐, får‐ och hästaveln för 
a> värdera produk=on eller 

presta=on och det används på 
hund för HD och ED. För a> 
avelsvärden ska kunna beräknas 
krävs en standardiserad och 
kvalitetssäkrad mätmetod (vilket 
BPH är), känd härstamning, 
många beskrivna hundar och 
skillnad mellan individer det vill 
säga a> det finns en gene=sk 
varia=on. 

Värden för en referensgrupp i 
rasen omräknas med datorhjälp 
=ll en ska>ning av arvbarhet för 
respek=ve egenskap. Ju högre 
värde desto högre arvbarhet.
 Arvbarhet och är%lighet är 
olika saker. Arvbarhet är e> må> 

på hur stor andel av varia=onen 
inom en specifik egenskap som 
förväntas bero på gene=ska 
faktorer, som därmed kan på‐
verkas genom avelsurval. Är,‐
lighet visar hur generna ärvs från 
förälder =ll avkomma.

Mentalindex är en förut‐
sägelse om hundens nedärv‐
ningsförmåga (avelsvärde) för en 
eller flera egenskaper och i 
rela=on =ll jämförelsegruppen. 

Säkerheten i hundens avels‐
värde påverkas av en mängd 
faktorer som hur hög arvbar‐
heten är eller om hunden själv är 
beskriven, har beskrivna föräld‐
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Verktyget för provparning av rhodesian ridgeback på SRRS hemsida

rar, syskon eller avkommor. Egna 
beskrivna avkommor har allra 
störst inverkan på avelsvärdets 
säkerhet.

Verktyget som finns på SRRS 
hemsida är väldigt enkelt a> 
använda och ger möjlighet =ll 
provparningar mellan två hundar 
och få preliminära kullindex (MI) 
med mera. 

Som framgår av bilden kan 
någon med en =k som exempel‐
vis är mindre lekfull hi>a en 
hanhund med e> högre MI för 
lekfullhet. Det är med andra ord 
e> superenkelt verktyg för a> 
hi>a hundar med de MI som bäst 

kombineras. Och den egna 
avelshunden behöver inte ens 
vara beskriven för a> få e> MI 
om det finns släk=ngar som gjort 
BPH! 

Självklart ska inte alla raser  
vara likadana utan de ska ha sina 
specifika karaktärsdrag och 
egenskaper u=från rasstandar‐
den. Men mentalindex bidrar =ll 
e> systema=skt sä> avla för de 
egenskaper som vi vill a> 
hundarna och även rasen ska ha.

Till sist, vill jag understryka a6 
mentalbeskrivningar, och e6 
eventuellt fram5da mentalindex 
för vår ras, all5d måste 

användas 5llsammans med varje 
uppfödares erfarenhet och 
bedömning. 

Det är så vi kan styra avels‐
arbetet avseende mentalitet i 
önskad riktning! 

På nästa sida finns använd‐
ningsområde, bakgrund/ändamål 
och uppförande/karaktär för 
både schnauzer och dvärg‐
schnauzer.  Fundera gärna lite 
över vad som står här och börja  
med a> läsa schnauzerns text, 
e,ersom dvärgschnauzerns 
standard hänvisar =ll den! 

Namn: Jessica Persson
Uppfödare: Av rhodesian 
ridgeback sedan 90‐talet.
Förtroendeuppdrag: Sedan 2009 
sekreterare i styrelsen för 
Specialklubben Rhodesian 
Ridgeback Sverige (SRRS) och 
sammankallande i SRRS Avels‐ 
och Uppfödarkommi>é sedan 
2015. 

Jessica är även ledamot i 
SKK:s kommi>é för hundars 
mentalitet (KHM).
SRRS har arbetat med mentalitet 

i 30 år. Cirka 50 % av avelsdjuren 
är idag mentalbeskrivna och 
de>a blir allt vanligare. Det blir 
dessutom allt vanligare a> ägare 
av avelsdjur blir =llfrågade om 
orsaken =ll a> en =lltänkt hund 
inte är beskriven.

Klubben har inte krav på a> 
föräldradjuren ska vara beskrivna 
men vill uppfödaren ha valphän‐
visning på klubbens hemsida, 
ställs däremot krav på a> 
uppfödaren ska föra samtal med 
både Avelskommi>én och 

Mentalkommi>én. Därigenom 
försöker man kon=nuerligt öka 
kunskap, speciellt bland nya 
uppfödare. 
Mentalindex finns idag endast 
för rhodesian ridgeback och 
bygger enbart på data från BPH.
För mer info gå 5ll: 
Mentalindex för rhodesian 
ridgeback baserat på BPH
Verktyget för provparning

Några ord om föreläsaren, SRRS och var du hi6ar mer informa5on!

https://srrs.org/sites/default/files/documents/srrs_mentalindex_for_rhodesian_ridgeback.pdf
https://www.srrs.org/srrs/avel/verktyg-vid-avel/provparning


Användningsområde: vakt‐ och 

sällskapshund

Bakgrund/ändamål: Ursprungligen 

använde man schnauzern i södra 

Tyskland som stallhund för a> den 

trivdes särskilt väl med hästar. Den 

var en ivrig och snabb rå?ångare, 

vilket i folkmun gav den namnet 

”Ra>ler”, rå>hund. När pinscher‐

schnauzerklubben bildades 1895 blev rasen införd som 

strävhårig pinscher.

Uppförande/karaktär: Typiska karaktärsdrag för 

schnauzern är e> livligt temperament kombinerat med 

e> e,ertänksamt lugn. Betecknande är dess godmodiga 

karaktär, lekfullhet och omtalade trofasthet gentemot 

sin ägare. Rasen är, omutlig och vaksam utan a> vara 

skällig. Dess högt utvecklade sinnesorgan, klokhet, 

lärak=ghet, oräddhet, uthållighet och motståndskra, 

mot sjukdomar och väder och vind ger schnauzern alla 

förutsä>ningar a> vara en utmärkt familje‐, vakt‐ och 

sällskapshund som även besi>er brukshundsegenskaper.

Användningsområde: 

Sällskapshund

Bakgrund/ändamål: Runt förra 

sekelski,et uppträdde en 

schnauzerdvärghund kring 

Frankfurt am Main under namnet 

strävhårig dvärgpinscher. Det var 

ingen lä> uppgi, a> ur olika 

former, storlekar och typer och ur 

virrvarret av hårda, mjuka och silkesak=ga pälsstrukturer 

ta fram en liten hund som exteriört och 

temperamentsmässigt =ll fullo motsvarade sin större 

rasfrände

Uppförande/karaktär: Dvärgschnauzer liknar schnauzer 

i lynnet men har också den lilla hundens karaktär och 

uppförande. 

Dess klokhet, oräddhet, uthållighet och vaksamhet 

gör dvärgschnauzer =ll en trevlig sällskapshund, som 

också kan tjäna som vakthund och ändå utan problem 

rymmas i en liten bostad.

Kom ihåg a> söka bidrag för genomfört BPH, MH och MT! Gäller dig som 
var medlem den 1 januari 2023. Mer informa=on kommer a> finnas på 
hemsidan.PSSST....
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Min resa mot Cru%’s började på allvar förra 
sommaren, närmare bestämt 19 juni. Jag är själv 
inte ak=v utställare utan fodervärd =ll en =k som 
uppfödaren ställer ut med hygglig framgång. Just 
den dagen befann sig Virus (odågan =ll hund) =ll‐
sammans med uppfödaren i Sande*ord, Norge och 
kvalificerade sig =ll Cru,’s. På skämt frågade jag 
om vi skulle åka 5ll England och får =ll svar a> jo, 
men visst, vi kan åka.

E,er en lång väntan var det så dags a> åka sent 
en kväll i mars. Vi hade beslutat oss för a> åka bil 
för a> hundarna skulle slippa flyga som "cargo". 
Ressällskapet var uppfödare Carro, Carros mamma 
Ann, undertecknad samt hundarna Virus (ds s), 
Paisley (ds p/s) och Lillebror (sko>e). 

För a> öka på spänningen passade den svenska 
våren på a> =llfälligt säga upp sig. Under dagen 
hade det börjat snöa kra,igt men det är inget som 
stoppar e> gäng utställningsentusiaster. Den 
planerade resru6en var via Malmö, över 5ll 
Danmark via bron och ner 5ll Rödby för a6 ta 
färjan över 5ll Pu6garten. Termometern höll sig 
med knapp marginal på plussidan och =llsammans 
med nederbörd är det inte det roligaste vädret.

Väl över i Pu>garten i närheten av hamnen 
hi>ade vi e> naturområde utmed va>net där 
hundarna fick en välförtjänt möjlighet a> röra på 
sig. Nu var det onsdag morgon och vi styrde kosan 
mot Eindhoven där vi skulle överna>a. 

Tack vare e> ganska generöst intag av dryck 
behövdes flertalet pauser med =llgång =ll någon 

K
åse

ri 

De flesta som kommer i kontakt med 
utställningsvärlden hör förr eller senare 
talas om Cruft’s, en av världens största och 
mest prestigefyllda hund-utställningar. 

Många drömmer om att åka dit och 
delta, men det är inte helt enkelt att göra så. 
Dels så hålls utställningen i England, en ö 
som numera inte är medlem i EU, dels så 
behöver hunden kvalificeras för att ens 
kunna anmälas till utställningen. 

Resan bjöd på vackra platser.
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form av bekvämlighetsinrä>ning. De fanns tursamt 
nog ganska tä> förekommande utmed vägen 
genom Tyskland, Nederländerna och Belgien, dock 
av varierande standard. 

Överresan =ll England skulle ske med färjan 
mellan Dunkerque‐Dover. Där vi blivit förvarnade 
om rigorösa kontroller av hundarnas papper så vi 
var lite nervösa, men de lät passera tämligen 
enkelt, enligt min mening. Utanför Dover hi>ade vi 
e> naturskyddsområde och här fick hundarna en 
välförtjänt promenad innan det var dags a> sä>a 
fart för a> hinna passera London innan 
e,ermiddagstrafiken slog =ll. Y>erligare en 
utmaning blev a> köra vänstertrafik, något som 
Carro löste med den äran, med lite backseat‐
coachning i rondeller och korsningar från övriga i 
bilen.

Vi anlände =ll Birmingham precis när det 
började mörkna och nu regnade det igen, på 
gränsen =ll snöblandat regn. På hotellet mö>e vi 
upp med Maria Bane som flugit över. Inkvartering 
på plan 3 i ganska rymliga men väldigt kalla rum.

Följande dag, fredag, hade vi bestämt skulle 
vara en ledig dag. Vi tog en tur in =ll centrala 
Birmingham med buss och hade en trevlig dag med 
lite shopping. De>a ledde även =ll a> vi insåg a> 
det var enklast a> ta sig =ll utställningen buss och 
därmed skulle vi kunna få en lugnare morgon.

Bussförarna verkar dock ha utbildats med sy,e 
a> delta i rally. Det fanns två i princip två 
has=gheter, full fart framåt eller s=llastående, så 

Här blev det inget shoppat....

TEXT: Erika Larsson
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det gällde a> hålla i sig och bussarna var mer än 
fullsa>a. 

Tillbaka på hotellet gjordes dock en mindre rolig 
upptäckt, hissen hade sagt upp sig helt och vi hade 
all utrustning uppe på rummen, 59 branta 
trappsteg upp…

På lördagen var det äntligen dags a> se utställ‐
ningen när Lillebror skulle tävla. Schnauzrarna fick 
följa med, för a> lämna dem på hotellet hela dagen 
var givetvis uteslutet. Utställningen omfa>ade fem 
stora mässhallar med försäljare och ringar i alla 
hallar, vilket gjorde det svårt a> få en överblick. Vi 
rekognoserade lite men shoppade inget under 
lördagen. 

På söndagen var det äntligen dags för dvärg‐ 
schnauzrarna. De skulle gå i samma ring som skotsk 
terrier visats i på lördagen så vi visste vart vi skulle 
gå. På Cru%s blir varje deltagande hund 5lldelad 
e6 bås där den förväntas vara under större delen 
av den =d som den inte bedöms. Likadana bås 
fanns =digare även på Stora Stockholm, en lång 
träram på ben, avdelad med skiljeväggar i plåt. 
Båset var märkt med hundens nummerlapp, så den 
skickades inte ut innan som brukligt i Sverige. 

En annan skillnad är a> i England bedöms 
dvärgschnauzer som en ras, oavse6 färg, så det 
kunde vara en brokig grupp inne sam=digt i ringen. 
Även katalogens struktur var annorlunda mot den 
svenska. Varje ras redovisades klassvis, precis som i 
Sverige även om klassindelningen skiljer sig åt. 
Varje klass var sedan i bokstavsordning e,er 
handlerns namn, och om det var en annan ägare =ll 
hunden så stod det med. Totalt var det 145 
anmälda dvärgschnauzer.

Först ut av våra hundar var Paisley, som gick i 
Open Dog. Där var det 17 hundar anmälda och 
Paisley var bland de 8 som valdes ut i första 
gallringen. E,er en lång väntan var det sedan dags 
för Open Bitch och Virus. I den klassen var det 18 
anmälda och Virus var bland de 7 som valdes ut. 
Det räckte alltså inte ända fram =ll någon placering 
men med tanke på konkurrensen var vi ändå nöjda 
med a> komma med i första gallringen. 

Hundarna uppförde sig utmärkt, både i och 
utanför ringen. På Cru,s delas det inte ut någon 
kri=k =ll de deltagande, vilket jag tycker är tråkigt. 

Det finns därför ingen möjlighet a> få veta vad 
domaren tyckte om hunden annat än genom 
eventuell placering.

E,er a> vårt deltagande i bedömningen var 
avslutat var det dags a> släppa lös the 
shoppaholics en stund innan hundarna skulle 
=llbaka =ll hotellet. Söndag innebar finaltävlingar 
och där kunde inte hundarna och all utrustning 
följa med in. 

Då jag var ganska trö> beslutade jag mig därför 
för a> avstå från a> se finalerna live och i stället ta 
hand om hundarna. Dessutom sändes det mycket 
från utställningen på TV, bland annat finalerna, så 
jag hade ganska bra plats ändå, i sängen =ll‐
sammans med alla tre hundar. Runt 22‐=den kom 
så de andra =llbaka, trö>a men =ll synes nöjda 
med kvällen. 

Följande morgon var det sedan dags för 
hemfärd, bilen var packad =ll bristningsgränsen 
med bland annat tre inköpta bäddar i varierande 
storlek. En sista hotellfrukost =llsammans hela 
gänget innan vi lämnade Maria och sa>e oss i bilen 
för a> köra non‐stop hem =ll Sörmland igen, en 
resa som tog ganska precis e> dygn. 

E6 dygn e%er hemkomst började Virus löpa…

Så här ser båsen ut på Cru,'s.



Tiken Virus söker ögonkontakt med domaren. Paisley på bordet. Caroline Brodd Björklund =ll höger.

Stort gra@s Therese Gustafsson med Lukas som blev klassvinnare med fin kri=k! Jä>eroligt! 
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Sommar
Sol
Saltstänk 
& Stränder

Ser du också fram mot sommar & sol, men 
letar fortfarande efter resmål eller boende 
som välkomnar hundar? 

Då kan vi tipsa om den här sidan där du 
kan söka boende per län, men också få tips 
om hundvänliga bad och slott i Sverige 
samt destinationer i andra länder. 
Lycka till!

BILD: Björn Winberg

https://www.hundvanligahotell.se/


till våra fantasiska sponsorer!
TACK
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Brand Office Profil & Kontorsvaror sponsrar med T‐shirtar =ll 
lagen som tävlar i agility vid Hundfesten i Kalmar 20‐21/5!

Hööks‐bu=ken i Västerås sponsrar Cupen med fina priser! Och 
Hööks‐bu=ken i Nyköping sponsrar lägret!

Hundexperten.se sponsrar med priser =ll Cupen men ger även medlemmar    
15 % raba> vid inköp under 2023 i webshopen. Kod ska uppges vid beställning. 
(Har skickats i mejl.) 

Non‐stop Dogwear sponsrar med priser =ll Cupen men ger även Dvärgschnauzer‐
ringens medlemmar 20 % raba> vid inköp under 2023 i webshopen. Kod ska uppges 
vid beställning. (Har skickats i mejl.) 

Agria region Södermanland sponsrar lägret och Agria region 
Uppsala sponsrar Cupen.

https://hundexperten.se/
https://www.nonstopdogwear.com/se/


Allt om Cupen 2023
Resultat av vårens enkät
Bildtävling: Pumpa + dvärgschnauzer
TEMA: Pälsvård

Nästa nummer

Välkommen med material 5ll redak5on@dvargschnauzer.se
senast den 31 augus5 2023

c/o Frida Tjernberg
Bidro>ningens väg 26

141 69 Huddinge
ordforande@dvargschnauzer.se

eller styrelse@dvargschnauzer.se

Material kan skickas 5ll
Dvärgschnauzers redak=on

c/o Maria Bane
Snörmakarvägen 45

168 38 Bromma
redak=on@dvargschnauzer.se

OMSLAGSBILDER
Yvonne Broberg


